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PREZYDENT MIASTA ZABRZE

SPRAWOZDANIE Z PRAC W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM
OD 15 LIPCA DO 24 SIERPNIA 2020 ROKU

ZABRZE, 24 SIERPNIA 2020 ROKU
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REWITALIZACJA TERENÓW POPRZEMYSŁOWYCH PRZY 
ULICY MAKOSZOWSKIEJ
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W Ratuszu podpisano porozumienie o współdziałaniu pomiędzy:
• Spółką Restrukturyzacji Kopalń – reprezentowaną przez prezesa 

zarządu Janusza Gałkowskiego,
• JSW Koks – reprezentowaną przez p.o. prezesa zarządu Iwonę Gajdzik-

Szot,
• Katowicką Specjalną Strefą Ekonomiczną – reprezentowaną przez 

prezesa zarządu Janusza Michałka,
• Miastem Zabrze – reprezentowanym przez prezydent Małgorzatę 

Mańkę-Szulik.

Teren o powierzchni blisko 70 ha powinien służyć miastu i jego mieszkańcom,
generując miejsca pracy, jak również tworząc nową przestrzeń społeczną.
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Zawarto umowę dotycząca współpracy przy zagospodarowaniu
terenu byłej KWK „Makoszowy” oraz koksowni „Makoszowy”.
Obszar ten - zdaniem ekspertów - posiada wyjątkowy potencjał
inwestycyjny z uwagi na dobrą lokalizację oraz rozwiniętą
infrastrukturę drogową i techniczną.
Powołaliśmy więc specjalny zespół, w skład którego weszli
przedstawiciele właścicieli terenu (SRK i JSW Koks, KSSE) oraz
miasta. Efektem jest koncepcja rewitalizacji i rozwoju terenów
Miasta Zabrze w rejonie ulicy Makoszowskiej.

REWITALIZACJA TERENÓW POPRZEMYSŁOWYCH PRZY 
ULICY MAKOSZOWSKIEJ
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Koncepcja obejmuje opis aktualnego stanu terenów oraz zarys
możliwych kierunków działań zmierzających do ich rewitalizacji.

Dokument stanowi początek procesu zmierzającego do
przekształcenia obszarów, na których funkcjonowały zakłady
przemysłowe (w tym także budynków i obiektów, które pozostały
po ich zamknięciu) dla potrzeb nowych użytkowników.



REALIZACJA PROJEKTÓW EKOLOGICZNYCH
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4 sierpnia w Urzędzie Miejskim podpisana została pierwsza
umowa w ramach projektu „Budowa sieci ciepłowniczej do
osiedli Rokitnica i Helenka w Zabrzu połączona z likwidacją
dwóch kotłowni osiedlowych”.

Projekt mający znacznie ograniczyć emisję zanieczyszczeń wart 

jest ponad 40 mln zł.
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Głównym celem planowanej na lata 2020-2023 inwestycji
jest poprawa jakości powietrza poprzez zmniejszenie
emisji pyłów i innych zanieczyszczeń powstających
w dotychczas funkcjonujących kotłowniach osiedlowych.
Ponadto, przeprowadzone prace umożliwią zasilenie
blisko 3 tys. gospodarstw domowych (ogrzewanych
obecnie przeważnie przez kotły węglowe) w ciepło
pochodzące ze źródeł wysokosprawnej kogeneracji.

REALIZACJA PROJEKTÓW EKOLOGICZNYCH
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Na realizację inwestycji miasto pozyskało dofinansowanie w formie
dotacji WFOŚiGW w Katowicach 14 300 000 zł (czyli ok. 35%
kosztów całkowitych). Ponadto, na rzecz realizacji inwestycji firma
FORTUM przeznaczy kolejne 10 mln zł.

Warto przypomnieć, że konsekwentnie realizujemy szereg
inwestycji i działań proekologicznych. Dokonaliśmy m.in.
termomodernizacji blisko 100 miejskich obiektów za kwotę ponad
100 mln złotych.

REALIZACJA PROJEKTÓW EKOLOGICZNYCH



KOLEJNA EDYCJA PROGRAMU OGRANICZANIA NISKIEJ 
EMISJI
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12 sierpnia podpisane zostały dwa dokumenty
w ramach współpracy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach.

Przy wsparciu WFOŚiGW przystąpiliśmy do jedenastego już etapu
Programu Ograniczania Niskiej Emisji.

Na ten cel Fundusz przekaże miastu 
ponad 4 miliony złotych (4 050 000 zł).
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Środki za pośrednictwem urzędu zostaną przyznane mieszkańcom.
Łącznie planowanych jest 460 inwestycji, w tym: instalacja 40
kolektorów słonecznych, docieplenie 85 budynków, wymiana okien
w 45 budynkach, montaż 80 instalacji fotowoltaicznych oraz
modernizacja 210 źródeł ciepła.

W ramach Programu Ograniczania Niskiej Emisji w Zabrzu 
zrealizowane zostały dotąd 4593 zadania o wartości ponad 

66 mln zł.

KOLEJNA EDYCJA PROGRAMU OGRANICZANIA NISKIEJ 
EMISJI
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Przystąpiliśmy także do programu „Czyste Powietrze”,
dołączając tym samym do grona 40 miast, których mieszkańcy
mogą składać stosowne wnioski bezpośrednio w urzędzie
miejskim.

Do tej pory w ramach rządowego programu „Czyste
Powietrze” Zabrzanie złożyli w katowickiej siedzibie WFOŚiGW
129 wniosków na łączną kwotę 1 211 560 zł.

KOLEJNA EDYCJA PROGRAMU OGRANICZANIA NISKIEJ 
EMISJI
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W piątek 21 sierpnia 2020r planowana była rozprawa w KIO
dotycząca odwołania złożonego przez Firmę FCC od
rozstrzygnięcia przetargu na odbiór i zagospodarowanie
odpadów komunalnych.

W związku z odwołaniem w ostatniej chwili rozprawy przez
KIO wystąpiliśmy ponownie o pilne zwołanie posiedzenia.
Rozstrzygnięcie sprawy przez KIO jest priorytetowe i uzależnia
dalsze decyzje dotyczące wyboru wykonawcy przedmiotu
zamówienia.

PRZETARG NA ODBIÓR I ZAGOSPODAROWANIE 
ODPADÓW KOMUNALNYCH
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W związku z tym, że w ostatnim czasie nasiliły się uciążliwości
zapachowe spowodowane działaniem „Instalacji przetwarzania
odpadów komunalnych” należącej do FCC Polska Sp. z o.o.
wystosowane zostało do Prezesa Zarządu spółki pismo wzywające
do natychmiastowego wdrożenia działań zapobiegawczych.

Warto przypomnieć, że podczas gdy problemy odorowe występują
w wielu miastach na Śląsku i w kraju, to dzięki determinacji władz
Miasta FCC podjęło realizację pierwszej w Polsce hermetyzacji,
której celem jest eliminacja tzw. substancji złowonnych
powstających w procesie przetwarzania odpadów komunalnych.

PRZECIWDZIAŁANIE UCIĄŻLIWOŚCIOM ZAPACHOWYM
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Należy podkreślić, że działalność związana z gospodarką śmieciową
jest prowadzona przez Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki
Komunalnej Sp. z o.o. (której właścicielem jest FCC) od 1999r.

Prace inwestycyjne związane z hermetyzacją instalacji do
mechanicznego i biologicznego przetwarzania odpadów
komunalnych rozpoczęto w 2017 r. z planowanym terminem
zakończenia inwestycji w lipcu 2019 r.

PRZECIWDZIAŁANIE UCIĄŻLIWOŚCIOM ZAPACHOWYM
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Roboty budowlane rozpoczęto w II połowie 2018r. Po zrealizowaniu
ok. 80% inwestycji roboty zostały wstrzymane do czasu uzyskania
od Marszałka Województwa Śląskiego (poprzedniej kadencji)
zmiany pozwolenia zintegrowanego wymaganego dla takich
instalacji.

2 czerwca 2020r. Marszałek Województwa Śląskiego (obecnej
kadencji) wydał wymagane pozwolenie zintegrowane, co
umożliwiło Spółce podjęcie wstrzymanych robót. Deklarowany
przez spółkę termin zakończenia inwestycji to wrzesień 2020 r.

PRZECIWDZIAŁANIE UCIĄŻLIWOŚCIOM ZAPACHOWYM
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Dla optymalizacji procesu inwestycyjnego prowadzonego przez FCC już w dniu 26 stycznia

2017 r. powołany został Zespół do spraw współpracy przy realizacji projektu (zarządzenie

49/WE/201)7. W skład Zespołu weszli przedstawiciele Urzędu Miejskiego w Zabrzu oraz

MPGK Sp. z o.o.

W czerwcu 2018r Spółka posiadała wszystkie wymagane decyzje i pozwolenia

umożliwiające przeprowadzenie inwestycji:

1. decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach z 14 listopada 2017 r. – wydana przez

Prezydenta Miasta Zabrze

2. decyzja lokalizacyjna z 16 stycznia 2018 r. - wydana przez Prezydenta Miasta Zabrze

3. pozwolenie wodnoprawne z 5 czerwca 2018 r. - wydane przez Dyrektora Zarządu

Zlewni Wód Polskich w Gliwicach Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody

Polskie;

4. pozwolenie na budowę z 20 czerwca 2018 r. - wydane przez Prezydenta Miasta Zabrze.

PRZECIWDZIAŁANIE UCIĄŻLIWOŚCIOM ZAPACHOWYM
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Jeśli do czasu zakończenia inwestycji Spółka nie będzie

podejmować właściwych środków doraźnych przeciwdziałających

odorowi, Miasto rozważy podjęcie dalszych działań.

PRZECIWDZIAŁANIE UCIĄŻLIWOŚCIOM ZAPACHOWYM



MODERNIZACJE BUDYNKÓW KOMUNALNYCH
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W okresie międzysesyjnym dokonaliśmy przeglądu prac prowadzonych
przez Jednostkę Gospodarowania Nieruchomościami, w zakresie
termomodernizacji oraz zmianie systemu ogrzewania
w budynkach mieszkaniowych należących do miasta.

Roboty budowlane prowadzone są aktualnie w dziesięciu budynkach
mieszkaniowych, przy ulicach:

• Żeromskiego 18, 33
• Reform Rolnych 13
• Chopina 20, 22, 23
• Knurowska 37, 39, 45, 47



MODERNIZACJE BUDYNKÓW KOMUNALNYCH
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Prowadzone są także postępowania przetargowe na wykonie
modernizacji w siedmiu kolejnych lokalizacjach (5 obiektów
mieszkaniowych oraz 2 przychodnie):

• Robotnicza 1
• Przy Bramie 8
• Pośpiecha 4
• 11 Listopada 98, 100
• Stalmacha 7 (Przychodnia)
• Niepokólczyckiego 36 (Przychodnia)



MODERNIZACJE BUDYNKÓW KOMUNALNYCH
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Przygotowywana jest ponadto dokumentacja do przetargu na wymianę
systemu ogrzewania w budynku Dworca PKP przy pl. Dworcowym 7.

Dodatkowo, w ramach pozyskanych funduszy europejskich prowadzone są
postępowania przetargowe dotyczące modernizacji budynków
komunalnych przy ul. Tomeczka 4, 6, 8 i 10.

Łącznie w latach 2020-2023 za pośrednictwem Jednostki Gospodarowania
Nieruchomościami przeprowadzimy termomodernizację 52 obiektów
i wymienimy system ogrzewania w 265 lokalizacjach.
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10 sierpnia odbył się przetarg na kolejną nieruchomość w
zabrzańskiej części KSSE. Dzięki niemu w naszym mieście
działalność rozpocznie nowy inwestor.

Przetarg wygrała firma Armet-Grupa SBS, która zajmuje się
techniką grzewczą i sanitarną. Zakupiła działkę inwestycyjną o
powierzchni 0,6492 ha za kwotę 686 801 zł + VAT.

KOLEJNA DZIAŁKA W ZABRZAŃSKIEJ STREFIE ZOSTAŁA 
SPRZEDANA



KOLEJNA DZIAŁKA W ZABRZAŃSKIEJ STREFIE ZOSTAŁA 
SPRZEDANA
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Dotychczas nieruchomości w zabrzańskiej części KSSE
zakupiło 31 podmiotów, co przekłada się na blisko 90
proc. sprzedanej powierzchni strefy w Zabrzu. Piętnaście
firm uruchomiło już działalność gospodarczą.
Zainwestowano dotąd ok. 500 mln zł, tworząc ok. 1,5 tys.
nowych miejsc pracy.



ROZBUDOWA INFRASTRUKTURY W „MAŁEJ STREFIE
EKONOMICZNEJ”
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20 sierpnia w Ratuszu podpisana została umowa na
budowę ronda oraz drogi łączącej ul. Handlową z
ulicami Pyskowicką i Magazynową. Nowa infrastruktura
poprawi skomunikowanie tego terenu.

Inwestycja o wartości ponad 5 mln zł (5.250.860 zł)
ułatwi funkcjonowanie działających w tzw. „małej strefie
ekonomicznej” zakładów pracy (m.in. Electrolux, NMC,
Pionart) oraz pozwoli na sprzedaż kolejnych gruntów o
łącznej powierzchni ponad 5 ha.



ROZBUDOWA INFRASTRUKTURY W „MAŁEJ STREFIE
EKONOMICZNEJ”
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W ramach inwestycji wybudowanych zostanie 658 m drogi wraz
z oświetleniem, ścieżką rowerową i chodnikiem, zjazdami do
posesji oraz pełnym uzbrojeniem w sieci wod-kan. Nowa
infrastruktura zostanie połączona rondem z ulicami Magazynową i
Pyskowicką.

Na realizację zadania miasto pozyskało ponad 2,3 mln zł
(2.343.361,00 zł) z Funduszu Dróg Samorządowych. Zgodnie z
planem, przedsiębiorcy będą mogli korzystać z nowej drogi już
wiosną przyszłego roku.



RONDO PRZY ULICACH PIŁSUDSKIEGO I ROOSEVELTA
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Warto też przypomnieć, że 21 lipca do użytku kierowców oddane
zostało rondo przy „Arenie Zabrze” i Miejskim Ogrodzie
Botanicznym.

Nowe rondo przyczyni się do zwiększenia bezpieczeństwa oraz
usprawni ruch.

W ramach inwestycji utworzony został także parking samochodowy,
który służyć będzie odwiedzającym Stadion i Miejski Ogród
Botaniczny.



RONDO PRZY ULICACH PIŁSUDSKIEGO I ROOSEVELTA 
JUŻ GOTOWE
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Inwestycja kosztowała 7 899 727 zł i wykonana została przez Przedsiębiorstwo

Robót Drogowych „DROGOPOL-ZW” Sp. z o. o.

Budowa ronda stanowiła drugi etap modernizacji ulicy Piłsudskiego. W ramach

pierwszej części projektu, która wykonana została w ubiegłym roku, zmieniona

została nawierzchnia ulicy Piłsudskiego na liczącym blisko 900 m odcinku od

wiaduktu kolejowego do skrzyżowania z ulicą Roosevelta.

Na realizacje obu etapów modernizacji ul. Piłsudskiego miasto pozyskało

dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych w wysokości 11 mln zł.

.



TRWAJĄ PRACE W RAMACH PROJEKTU NORWESKIEGO
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Zabrze aktywnie uczestniczy w pracach prowadzonych
w ramach projektu „Miasto Przestrzenią Rozwoju”.

Jak już informowaliśmy, w pierwszym etapie spośród 212
miast wyłonione zostały 54 podmioty, które zakwalifikowały
się do kolejnego etapu konkursu organizowanego w ramach
Programu „Rozwój Lokalny” finansowanego ze środków
Mechanizmu Finansowego EOG i Norweskiego Mechanizmu
Finansowego 2014-2021.
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Prace nad projektem trwają od początku roku przy pełnym

zaangażowaniu wszystkich wydziałów Urzędu Miejskiego oraz

jednostek organizacyjnych miasta i Doradców Związku Miast

Polskich. W programie aktywnie uczestniczy też wiele grup

społecznych (m.in.: przedsiębiorcy, seniorzy, młodzież).

Na realizację przewidzianych działań miasto może pozyskać do:

10 milionów euro.

TRWAJĄ PRACE W RAMACH PROJEKTU NORWESKIEGO



TRWA VII EDYCJA ZABRZAŃSKIEGO BUDŻETU 
OBYWATELSKIEGO
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Od 20 lipca o 20 sierpnia mieszkańcy mogli składać wnioski
w ramach siódmej edycji Budżetu Obywatelskiego. W tym
roku miasto przeznaczyło na ten cel ponad 5 mln zł.

Pomimo negatywnych skutków pandemii, miasto zwiększyło
pulę środków na realizację zadań inwestycyjnych, które
wybrane zostaną w ramach tegorocznej edycji Budżetu
Obywatelskiego.
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Aktualnie trwa weryfikacja złożonych wniosków. Głosowanie nad
propozycjami rozpocznie się 8 października.

W ramach dotychczasowych sześciu odsłon Budżetu
Obywatelskiego zabrzanie złożyli ponad 600 wniosków. Po
oddaniu ponad 140 tysięcy głosów na przestrzeni ostatnich lat do
realizacji wybranych zostało 109 zadań.

Większość z projektów wybranych w poprzednich edycjach
Budżetu Obywatelskiego zostało już wykonanych i służy
mieszkańcom. Na ich realizację przeznaczyliśmy w latach 2015-
2020 ok. 23 mln zł.

TRWA VII EDYCJA ZABRZAŃKIEGO BUDŻETU 
OBYWATELSKIEGO
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Przykładem zrealizowanych ostatnio projektów, które polegały na spełnieniu
przez Urząd Miejski oczekiwań mieszkańców w ramach Budżetu Obywatelskiego
jest:

• Budowa osiedlowych placów zabaw w dzielnicy Centrum
Południe (obejmująca budowę 2 placów zabaw przy ul. Piłsudskiego 29 oraz
placu zabaw przy ul. Damrota) zakończona 28.04.2020 r.

• Utworzenie nowych miejsc parkingowych w dwóch lokalizacjach na os.
Kopernika (przy ul. Banachiewicza 1, 3, 5, 7 oraz przy ul. Ciołkowskiego 18).

• Budowa drogi dojazdowej z kostki brukowej do Zabrzańskie Centrum Kultury
i Sportu przy Basenie „Aqarius Kopernik” (lodowisko, rolkowisko, muszla
koncertowa).

TRWA VII EDYCJA ZABRZAŃKIEGO BUDŻETU 
OBYWATELSKIEGO



BOISKO W MIKULCZYCACH
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Kolejnym przykładem inwestycji zrealizowanej przez
miasto w ramach Budżetu obywatelskiego jest boisko
piłkarskie w dzielnicy Mikulczyce.

Nowy obiekt sportowy oddany do użytku 21 lipca mieści
się w Zabrzu-Mikulczycach przy ul. Gabrieli Zapolskiej 43.
Koszt budowy boiska piłkarskiego o wymiarach 25x50 m
z trawą syntetyczną wyniósł blisko 450 tys. zł (448
643,39 zł).
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W celu zrealizowania zadania konieczne było wycięcie 11
drzew, dlatego też dokonaliśmy nasadzenia 22 nowych drzew.

Inwestycja została wybrana przez mieszkańców, którzy oddali
na nią 1710 głosów w ramach Zabrzańskiego Budżetu
Obywatelskiego.

Pomysłodawcą projektu był śp. Andrzej Wandiger.

BOISKO W MIKULCZYCACH
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6 sierpnia na ulicach Zabrza już po raz czwarty podziwiać
można było najlepszych polskich i zagranicznych kolarzy.

Uczestnicy wyścigu w ramach 2. etapu 77 Tour de Pologne pokonali
trasę z Opola do Zabrza.

Trasa przejazdu peletonu biegła Drogową Trasą Średnicową,
a następnie od ronda Sybiraków, przez ul. de Gaulle’a do
ul. Roosevelta. Meta tradycyjnie już umiejscowiona była przy Arenie
Zabrze.

NAJLEPSI KOLRZE ŚWIATA ZAGOŚCILI W ZABRZU



NAJLEPSI KOLRZE ŚWIATA ZAGOŚCILI W ZABRZU
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Tour de Pologne zaliczany jest do UCI World Tour, czyli cyklu
najważniejszych zawodów świata w kolarstwie szosowym.

Co roku zawodników ogląda na trasie ok. 3,5 mln kibiców, a
transmisja telewizyjna dociera do ponad stu krajów na całym
świecie. Cieszymy się, że zabrzanie jak co roku z zapałem
dopingowali zawodników.

Tego samego dnia na promenadzie przy stadionie odbyła się impreza
zorganizowana z myślą o miłośnikach kolarstwa pn. "Zabrze kocha
rower". W programie znalazły się m.in.: treningi fitness, zajęcia w
miasteczku ruchu drogowego, szkolenia z techniki jazdy na rowerze
i inne atrakcje.



ZŁOTA PINEZKA DLA ZABYTKOWEJ KOPALNI GUIDO
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Kopalnia Guido otrzymała Złotą Pinezkę - specjalne
wyróżnienie, które firma Google Polska przyznała w tym
roku z okazji 15. rocznicy uruchomienia Map Google.

W każdym województwie nagrodzono tylko jedno
wyjątkowe miejsce, które zostało najwyżej ocenione przez
użytkowników.

W województwie śląskim najwyższą ocenę zdobyła Kopalnia
Guido w Zabrzu.



POWSTANIE NOWE BOISKO TRENINGOWE PRZY 
„ARENIE ZABRZE”
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Sięgnęliśmy po kolejne dofinansowanie na realizację
obiektów sportowych. 30 lipca na „Arenie Zabrze” podpisana
została umowa na wykonanie pełnowymiarowego boiska
treningowego o podgrzewanej murawie.

Inwestycja kosztować będzie 4,5 mln zł.

Połowę kwoty stanowi dofinansowanie pozyskane przez
miasto z Ministerstwa Sportu.



ZABRZE I ROVERETO PODPISAŁY UMOWĘ O 
PARTNERSTWIE
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W ciągu ostatnich kilkunastu lat kontakty między Zabrzem,
a Rovereto intensywnie się rozwijały.

Miasta m.in.: realizowały projekt „Zagraniczna mobilność kadry
edukacyjnej”, adresowany do zabrzańskich dyrektorów i nauczycieli
placówek oświatowych. Mieli oni możliwość zapoznania się
z systemem edukacji w Rovereto, w regionie Trentino oraz w całych
Włoszech.

Młodzież Zabrzańskiej Szkoły Turystycznej mogła doskonalić swoje
umiejętności we włoskich hotelach.



ZABRZE I ROVERETO PODPISAŁY UMOWĘ O 
PARTNERSTWIE
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Młodzi piłkarze Akademii Górnika Zabrze cyklicznie brali udział w Turnieju Pokoju
w Rovereto.

Przedstawiciele włoskiego Rovereto uczestniczyli w konferencji poświęconej
turystyce dziedzictwa przemysłowego i Międzynarodowych Dniach Osób
Niepełnosprawnych i Wolontariatu, które rokrocznie organizowane są w naszym
mieście.

W Zabrzu, w ramach Metropolitalnego Święta Rodziny występował włoski chór
Minicoro z Rovereto, a w ramach Święta Pokoju
w Rovereto z koncertem wystąpiła Górnicza Orkiestra Dęta Muzeum Górnictwa
Węglowego.



ZABRZE I ROVERETO PODPISAŁY UMOWĘ O 
PARTNERSTWIE

40

Wystawę prac włoskiego artysty Gianni Turelli gościło Muzeum Miejskie
w Zabrzu, a w Rovereto prezentowane były prace uczniów Zabrzańskiego
Liceum Plastycznego.

5 sierpnia we Włoszech podpisana została umowa o partnerstwie
pomiędzy Zabrzem a Rovereto. Zawarta umowa to ukoronowanie
rozwijającej się od kilkunastu lat współpracy pomiędzy miastami, która
realizowana była poprzez wymianę doświadczeń i dobrych praktyk
w sferze kultury, turystyki, zdrowia, sportu i gospodarki.



ZMARŁ PROF. STANISŁAW PASYK
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4 sierpnia w wieku 89 lat zmarł prof. Stanisław Pasyk, wybitny
kardiolog i wieloletni dyrektor Wojewódzkiego Ośrodka
Kardiologii, późniejszego Śląskiego Centrum Chorób Serca.

Z Zabrzem związany był od 1976 r. Szefem WOK został w 1983 r.,
wykładał też na Śląskiej Akademii Medycznej.

Prof. Pasyk zorganizował od podstaw Wojewódzki Ośrodek Kardiologii

w Zabrzu, zostając jego dyrektorem (1983-1993).



ZMARŁ PROF. STANISŁAW PASYK
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Prof. Pasyk uczestniczył w tworzeniu zabrzańskiego centrum
kardiologii i kardiochirurgii. Zaprosił do miasta prof. Zbigniewa
Religę, który wraz z zespołem współpracowników na trwałe zapisał
się w historii medycyny.

Dzieło prof. Religi kontynuuje obecnie prof. Marian Zembala,
dyrektor Śląskiego Centrum Chorób Serca, wybitny lekarz
i naukowiec, menadżer służby zdrowia, a także Honorowy Obywatel
Miasta Zabrza.



PAMIĘĆ O POWSTANIACH ŚLĄSKICH
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15 sierpnia odbyły się miejskie obchody upamiętniające

Powstania Śląskie i 100-lecie Bitwy Warszawskiej.

Uroczystości w Zabrzu-Kończycach tradycyjnie zainaugurowała msza

święta w kościele pw. Bożego Ciała. Następnie pod Pomnikiem Poległych

w Powstaniach Śląskich uroczyście zostały złożone kwiaty. Po zakończeniu

oficjalnych obchodów, na terenie Dzielnicowego Ośrodka Kultury

w Kończycach, odbył się koncert Orkiestry MGW.



PAMIĘĆ O POWSTANIACH ŚLĄSKICH
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18 sierpnia miała miejsce rocznica śmierci Wojciecha Korfantego

oraz zamordowania Andrzeja Mielęckiego.

Obie postaci odegrały istotną rolę dla naszego regionu.

Przypomnijmy, że ubiegłym roku mieliśmy okazję w stolicy

uroczyście odsłonić pomnik jednego z ojców niepodległej Polski,

Wojciecha Korfantego.



SIERPIEŃ MIESIĄCEM TRZEŹWOŚCI

45

Po raz kolejny aktywnie włączyliśmy się w obchody miesiąca trzeźwości.

Sierpień jako miesiąc trzeźwości przeżywany jest od 1984 r. W tym roku, pomimo

utrudnień narzuconych przez stan epidemii,

zorganizowane zostały następujące inicjatywy:

• Mitingi sierpniowe w Pracowniczym Punkcie Konsultacyjnym przy ul.

Wolności,

• Obóz terapeutyczny Zabrzańskiego Stowarzyszenia Rodzin

Abstynenckich,
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• Msza św. w kościele pw. Niepokalanego Serca NMP
(inauguracja),

• Msza św. w kościele św. Anny,

• Spotkanie dedykowane promocji filmu Juliana Jurczaka pt.
„Jutro będzie lepiej”.
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Miasto w ramach projektu „Zdalna Szkoła+” po raz drugi
pozyskało dofinansowanie na zakup urządzeń
elektronicznych, które przekazane zostaną do dyspozycji
uczniów zabrzańskich szkół.

Wraz ze sprzętem zakupionym w poprzednie turze, uczniowie
będą mieli możliwość skorzystania łącznie z 500 tabletów i 50
laptopów (oraz zestawów słuchawkowych).

KOLEJNE TABLETY I LAPTOPY DLA ZABRZAŃSKICH 
UCZNIÓW
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W ramach drugiej tury do uczniów zabrzańskich placówek

oświatowych trafi sprzęt o wartości 165 tys. zł.

(164 991 zł). To 150 tabletów, 50 laptopów i 200 zestawów

słuchawkowych.

Pierwsze urządzenia zostały już przekazane dyrektorom szkół.

KOLEJNE TABLETY I LAPTOPY DLA ZABRZAŃSKICH 
UCZNIÓW
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Miasto przystąpiło do projektu „Wsparcie dzieci umieszczonych
w pieczy zastępczej w okresie epidemii COVID-19”, w ramach
którego pozyskało ponad 800 tys. zł.

Zakupiony za tę kwotę sprzęt elektroniczny trafi do rodzin
zastępczych oraz Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo –
Wychowawczych w Zabrzu.

URZĄDZENIA ELEKTRONICZNE DLA DZIECI W PIECZY 
ZASTĘPCZEJ
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702 tys. zł przeznaczono na zakup 234 laptopów wraz
z oprogramowaniem (124 laptopów dla dzieci umieszczonych
w rodzinach zastępczych oraz 110 laptopów dla wychowanków
COPOW w Zabrzu).
Za 30 tys. zł zakupiony zostanie sprzęt audiowizualny
(10 telewizorów dla placówek opiekuńczo wychowawczych
w Zabrzu).
50 tys. 995 zł wydane zostanie na zakup środków ochrony dla
rodzin zastępczych oraz Centrum (maseczki, rękawiczki, płyny do
dezynfekcji), a 20 tys. zł na wyposażenie czterech izolatek
w Centrum.

URZĄDZENIA ELEKTRONCZNE DLA DZIECI W PIECZY 
ZASTĘPCZEJ
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Korzystając z trwającej w szkołach przerwy wakacyjnej, Wydział
Inwestycji finalizuje prace remontowe w zabrzańskich placówkach
oświatowych.

Łączna kwota wykonywanych zadań to ponad 5 mln zł
(5 247 000,00 zł).
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Aktualnie prowadzone inwestycje to m.in.:

• Remont podłóg w budynku I Liceum Ogólnokształcącym.

• Wykonanie robót budowlanych związanych z wymianą pokrycia dachowego budynku
Centrum Edukacji.

• Wykonanie prac remontowych wieżyczki w Szkole Podstawowej Nr 21.

• Remont w budynku Przedszkola Nr 8.

• Dostosowanie i wyposażenie pracowni techniki reklamy w Technikum Nr 6.

• Wymiana podłóg w salach lekcyjnych w Zespole Szkół Ogólnokształcących Nr 5.

• Wymiana podłóg w salach lekcyjnych IV Liceum Ogólnokształcącego.
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• Dostosowanie znajdujących się w Szkole Podstawowej Nr 42 oddziałów przedszkolnych
Przedszkola Nr 3.

• Dostosowanie znajdujących się w Szkole Podstawowej Nr 25 przy oddziałów
przedszkolnych Przedszkola Nr 4.

• Renowacja stolarki okiennej w Szkole Podstawowej Nr 5.

• Modernizacja placu zabaw przy Przedszkolu Nr 33.

• Budowa placu zabaw przy Przedszkolu Nr 29.

• Budowa boiska do piłki nożnej wraz z bieżnią i skocznią w dal przy Szkole Podstawowej
Nr 14.

• Budowa chodnika przy Szkole Podstawowej Nr 23.

• Termomodernizacja w Szkole Podstawowej Nr 22.

• Budowa placu zabaw przy Zespole Szkół Ogólnokształcących.



PRZYGOTOWANIA DO NOWEGO ROKU SZKOLNEGO 
2020/2021
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Intensywnie przygotowywaliśmy się do rozpoczęcia roku szkolnego 2020/2021.
Ze względu na sytuację epidemiczną należało opracować procedury
postępowania mające na celu przeciwdziałanie rozprzestrzenia się
koronawirusa oraz precyzujące zachowania na wypadek wykrycia zakażeń.

Dotyczy to m.in. kwestii wprowadzania nauczania tradycyjnego, zdalnego lub
hybrydowego, stosowania obostrzeń związanych przemieszczaniem się oraz z
żywieniem uczniów itd. Po wykonaniu konsultacji pozyskaliśmy informacje
dotyczące problemów i oczekiwań związanych z powrotem uczniów do szkół.
Przeprowadzimy ponadto spotkania z kierownictwem placówek oświatowych.

1 września nowy rok szkolny rozpocznie w Zabrzu:

• ok. 17 tys. uczniów oraz ok. 5 tys. przedszkolaków,

• ok. 2500 nauczycieli.
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